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Konie zginęły 
w płomieniach

Pożar gasiło łącznie 13 zastępów, w tym PSP Grodzisk, OSP Jaktorów  
i OSP Międzyborów
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Teatr Letni bez dofinansowania
\\\ MILANÓWEK

Milanówek nie otrzymał 
dofinansowania na prace 
remontowe i konserwatorskie 
Teatru Letniego. Renowacja 
zabytkowego budynku miałaby 
kosztować budżet miasta ponad 
3,5 mln zł. Czy inwestycja ma 
jeszcze szansę na realizację?

T eatr Letni, mieszczący się przy ul. 
Kościelnej w Milanówku, to jeden 

z najstarszych zabytków miasta. Przez 

wiele lat nieruchomość popadała w 
ruinę. Ze względu na zły stan technicz-
ny budynku rozważano nawet jego 
wyburzenie. Staraniami nauczycielki i 
społeczniczki Zofii Iwaszkiewicz oraz 
dzięki pozyskanemu przez nią dofinan-
sowaniu, udało się uchronić nierucho-
mość przed rozbiórką. Po generalnym 

remoncie w latach 60. XX wieku znaj-
dowała się tu siedziba Towarzystwa 
Krzewienia Kultury Fizycznej. Następ-
nie budynek przeszedł w użytkowanie 
Milanowskiego Centrum Kultury. Kilka 
lat temu, ze względu na katastrofalny 
stan budynku, wyłączono go z użytko-
wania. Pisaliśmy o tym na łamach Prze-
glądu Regionalnego. Miasto skłonne by-
ło nawet wyburzyć Teatr Letni, bowiem 
koszty przeprowadzenia remontu gene-
ralnego były bardzo wysokie.

\\\   Wpisany do rejestru 
W 2020 roku Mazowiecki Konser-

wator Zabytków wydał decyzję o wpisa-
niu budynku wraz z przylegającymi te-
renami do rejestru zabytków. Burmistrz 
miasta-ogrodu Piotr Remiszewski zapo-
wiadał jego renowację.

Zdania mieszkańców co do koniecz-
ności przeprowadzenia remontu Tea-
tru Letniego były i są podzielone. Część 
mieszkańców cieszy się, że budynek 
pozostał. 

Kilka lat temu, ze względu na katastrofalny stan budynku, wyłączono go  
z użytkowania

Zdania mieszkańców 
co do konieczności 
przeprowadzenia 

remontu Teatru Letniego 
były i są podzielone
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\\\ JAKTORÓW
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\\\ GRODZISK MAZOWIECKI

Prace przy budowie obwodnicy 
Grodziska Mazowieckiego idą 
pełną parą. Obecnie można 
zaobserwować roboty przy 
nasypach w rejonie Natolina, 
Chlebni i Kozer.

Budowa obwodnicy Grodziska Ma-
zowieckiego ma być lekiem na 

rozładowanie korków w mieście oraz 
sposobem na wyprowadzenie ruchu 
tranzytowego z centrum. Efekty prac 
są już coraz bardziej widoczne. Jak 
informują urzędnicy, obecnie trwają 
prace przy nasypach w rejonie Nato-

lina, Chlebni oraz Kozer. Nasypy nie 
są jeszcze docelową warstwą drogi. 
Projektanci wybrali metodę konsoli-
dacji statycznej gruntów przez zasto-
sowanie nasypu przeciążeniowego, 
aby wzmocnić podłoże pod budowaną  
drogą.

Na czym ona polega? – Metoda ta 
polega na rozłożeniu na podłożu słabo-
nośnym obciążenia stałego, w celu za-
gęszczenia głębiej zalegających słabych 
warstw. W przypadku gruntów nawod-
nionych dodatkowo wyparta zostaje 
woda. Takim stałym obciążeniem są 
obecnie nasypy ułożone na odcinkach, 
których grunty nie miały wystarczają-

cej nośności – czytamy w komunikacie 
grodziskiego ratusza.

Geodeci i geotechnicy będą pro-
wadzić pomiary  nasypu przeciążenio-
wego. – Obserwacje potrwają do mo-
mentu stwierdzenia zaniku osiadań, 
co w uproszczeniu oznaczać będzie, że 
zalegające pod obwodnicą grunty odpo-
wiednio się skonsolidowały – tłumaczą 
urzędnicy.

Ratusz szacuje, że taki proces może 
potrwać, zależnie od odcinka drogi, do 
kilku miesięcy, a prognozowane osia-
dania nasypów wyniosą kilka centyme-
trów. Magistrat wskazuje, że po zakoń-
czeniu procesu wzmocnienia gruntu 
wykonawca dokona rozbiórki nasypów 

przeciążających i wybuduje właściwą 
konstrukcję warstw drogi.

Urząd miasta przekonuje, że wybra-
na przez projektantów metoda pozwoli 
uniknąć kosztownego w tym przypadku 
wzmocnienia podłoża kolumnami żwi-
rowymi lub cementowo-gruntowymi.

Ratusz pisze, że jest to metoda 
szybka, tania i skuteczna, która wymaga 
tylko właściwego zaplanowania. Nato-
miast konsolidacja statyczna gruntów 
ogranicza znacząco wpływ ruchu tech-
nologicznego na istniejących drogach 
oraz przede wszystkim pozytywnie 
wpływa na środowisko.

Anna Gębalska-Berekets

Prace przy obwodnicy 
idą pełną parą

Budowa nasypów przy obwodnicy Grodziska Mazowieckiego
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\\\ PRUSZKÓW

Pruszkowscy seniorzy  
zyskają wyjątkowe miejsce.  
W Pruszkowie powstanie Klub 
Seniora, gdzie osoby starsze 
będą mogły spędzać czas.

J esień życia wcale nie musi być nudna. 
Seniorzy na to nie pozwalają, bo chęt-

nie się integrują w ramach lokalnych 
struktur. W wielu miejscach obecne są 
rady seniora, kluby czy Uniwersytety 
Trzeciego Wieku. Osoby starsze anga-
żują się w życie społeczne. Wiadomo, 
że pandemia koronawirusa ograniczyła 
kontakty, ale nie zmieniła ich nastawie-
nia i gotowości do działania. Pruszkow-
scy seniorzy mogli uczestniczyć w wielu 
spotkaniach i zajęciach online m.in. ar-
tystyczne i sportowe.

200 tysięcy złotych dotacji otrzy-
mał Pruszków w ramach programu 
wieloletniego „Senior+” na lata 2021-
2025. Środki zostaną przeznaczone na 
wyremontowanie i wyposażenie lokalu 

na Klub Seniora. – Pruszków uzyskał 
dofinansowanie z programu „Senior+”. 
Stało się to po raz pierwszy. Dlatego też 
tym bardziej się cieszę, że już tutaj nie-
bawem powstanie klub dla pruszkow-
skich seniorów – tłumaczy prezydent 
Pruszkowa Paweł Makuch.

\\\   Czas na remont
Miasto dostosuje na potrzeby Klubu 

Seniora jeden z lokali przy ul. Kubusia 
Puchatka. Pomieszczenie zostanie wy-

remontowane, aby spełniać odpowied-
nie standardy i odpowiadać na potrzeby 
jego użytkowników.

W Klubie Seniora znajdzie się sa-
le zajęć, pomieszczenie obsługi, pokój 
socjalny i dwie toalety. Co istotne, lo-
kal będzie uwzględniał potrzeby osób 
z niepełnosprawnościami. Wszystkie 
zakładane prace mają zakończyć się w 
2021 roku. Całkowity koszt zadania to 
250 tysięcy złotych. 

Artur Szpuda

Powstanie klub dla seniorów

Pruszków otrzymał 200 tysięcy dofinansowania

FO
T. 

UR
ZĄ

D 
M

IA
ST

A 
PR

US
ZK

OW
A

\\\ REGION

Gminy Grodzisk Mazowiecki  
i Podkowa Leśna znalazły się  
w gronie laureatów 
prestiżowych konkursów 
samorządowych.

Wminiony czwartek w Minister-
stwie Rodziny i Polityki Spo-

łecznej przyznano nagrody w konkur-
sie Samorząd PRO FAMILIA 2021. W 
gronie laureatów znalazł się Grodzisk 
Mazowiecki. Gmina została wyróż-
niona za działania w zakresie polityki 
prorodzinnej, które w istotny sposób 
przyczyniły się do poprawy komfortu 
życia rodzin oraz rozwoju społeczności 
lokalnej. Drugie wyróżnienie odbyło 
się podczas Kongresu Perły Samorzą-
du organizowanego przez Dziennik Ga-
zetę Prawną wraz z miastem Gdynia. 
– Gmina Grodzisk Mazowiecki otrzy-
mała wyróżnienie w kategorii „Gmina 
miejsko-wiejska powyżej 5 tys. miesz-
kańców”. Burmistrz Grzegorz Benedyk-
ciński również otrzymał wyróżnienie 
w kategorii „Najlepszy włodarz gminy 
miejsko-wiejskiej powyżej 5 tys. miesz-
kańców” – czytamy na stronie interne-
towej grodziskiego ratusza.

Na podium w rankingu znalazła 
się także Podkowa Leśna, która zajęła 
I miejsce, a burmistrz Artur Tusiński 
został trzecim najlepszym włodarzem 
w kategorii „gmina do 5 tys. miesz-
kańców”. – Miasto zostało ocenione w 
obszarach: gospodarka (inwestycje), 
edukacja, zdrowie i opieka, cyfryzacja, 
środowisko, które naturalnie nawiązują 
także do sytuacji związanej z pandemią, 
finansami oraz społeczną odpowiedzial-
nością (ESG) – chwalą się podkowiańscy 
urzędnicy.

Tusiński został wyróżniony za do-
bre reprezentowanie gminy na forum 
publicznym, skuteczne zabieganie o 
poparcie dla jej planów, efektywną or-
ganizację pracy urzędu i zaangażowanie 
w inicjatywy lokalnej społeczności.

Oceniano działania podejmowane 
w 2020 roku. Artur Tusiński podzię-
kował za wyróżnienie i podkreślił, że 
mimo wielu wyzwań, ubiegły rok dla 
podkowiańskiego samorządu był bar-
dzo dobry. – Bardzo się cieszę, że zosta-
liśmy docenieni – powiedział burmistrz 
miasta-ogrodu.

Anna Gębalska-Berekets

Samorządy z nagrodami

Podkowa Leśna i Grodzisk Mazowiecki zostały docenione w konkursach  
samorządowych
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\\\ NOCNA OBŁAWA 
NA GRODZISKIEGO ŁOSIA     
Strażnicy miejscy oraz policjanci wzięli udział 
w obławie łosia. Zwierzę biegało po posesjach, 
niszcząc ogrodzenie i przebijając mur.
Trzeba przyznać, że Grodzisk Mazowiecki jest goś-
cinnym miastem i wcale nie chodzi tu o mieszkań-
ców czy pobyt turystów, ale odwiedziny łosia. W 
nocy z czwartku na piątek jeden z nich biegał po 
posesjach w centrum miasta. Strażnicy miejscy i 
policjanci brali udział przez kilka godzin w obławie 
na samicę łosia. Na jednej z posesji zostało znisz-
czone ogrodzenie oraz mur, przez który zwierzę 
próbowało przeskoczyć.
To nie pierwszy taki przypadek. W ubiegłym roku młode łosie spacerowały przy ulicy Żyrardowskiej. Dziko żyjące zwierzę 
było też gościem ulicy Brazylijskiej w gminie Grodzisk Mazowiecki.
Urząd Miasta przypomina, że w przypadku zauważenia łosia należy powiadomić straż miejską, która może służyć swoją 
pomocą. Wystarczy zadzwonić pod numer 986 lub na dyżurkę 22 755 54 31, aby zgłosić problem. Dziko żyjące zwierzęta nie 
są odławiane, ponieważ przebywają w naturalnym środowisku.

\\\ GRODZISK MAZOWIECKI

\\\ PIASTÓW

Zastępca burmistrza Piastowa 
Przemysław Worek stracił 
stanowisko. Zaznacza, że 
decyzja ta jest dla niego 
niezrozumiała.

W obecnej kadencji Przemysław 
Worek najpierw pełnił funkcję 

przewodniczącego Rady Miejskiej w 
Piastowie. Zmiana nastąpiła w 2019 
roku, kiedy został powołany na stano-
wisko zastępcy burmistrza. Po dwóch 
latach Przemysław Worek stracił sta-
nowisko. – Decyzją Burmistrza Miasta 
Piastowa Grzegorza Szuplewskiego, z 
przyczyn dla mnie niezrozumiałych, 
zgodnie z Zarządzeniem Nr 69/2021 
z dniem 14.05.2021 r. przestaję pełnić 
funkcję Zastępcy Burmistrza Miasta 
Piastowa – poinformował Przemysław 
Worek.

Były już zastępca burmistrza po-
dziękował wszystkim związanym z sa-

morządem za współpracę. Jednocześnie 
zapewnił, że nadal będzie blisko spraw 
miasta. – Praca na rzecz miasta Piasto-
wa oraz mieszkańców była dla mnie 
zaszczytem i wyróżnieniem. Dziękuję 
wszystkim pracownikom Urzędu Miej-

skiego w Piastowie oraz pracownikom 
pozostałych jednostek gminnych za 
owocną współpracę. Dalej pozostaję 
przy sprawach miasta i mieszkańców – 
zapewnia Przemysław Worek.

Artur Szpuda

Zastępca stracił stanowisko

Przemysław Worek przestał pełnić funkcję zastępcy burmistrza 14 maja
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Teatr Letni bez dofinansowania

\\\ JAKTORÓW

Do tragicznego pożaru  
doszło w piątek w Budach 
Michałowskich w gminie 
Jaktorów. Ogień strawił 
drewnianą stajnię. Wewnątrz 
znajdowały się trzy konie. 
Zwierząt nie udało się 
uratować. 

O gień pojawił się w piątkowy 
wieczór. Jak informuje rzecznik 

grodziskiej straży, st. bryg. Krzysztof 
Tryniszewski, pożar objął drewnianą 
konstrukcję budynku, w którym znaj-
dowały się trzy konie. 

Z racji faktu, iż Budy Michałowskie 
leżą niejako na granicy powiatów gro-
dziskiego i żyrardowskiego, pożar gasiły 
jednostki z obu powiatów – łącznie 13 
zastępów, w tym PSP Grodzisk, OSP Jak-
torów i OSP Międzyborów. Akcja trwała 
niecałe trzy godziny. 

Oprócz zwierząt, na posesji znajdo-
wało się również siedem osób. Właści-
ciel doznał poparzeń twarzy i ręki, gdy 
próbował wyprowadzić konie z pło-
nącej stajni. Niestety jego starania nie 
przyniosły skutku – zwierzęta zginęły 
w pożarze. Nie udało się również urato-
wać drewnianego budynku, który spło-
nął doszczętnie. Poparzony właściciel 
został przetransportowany do szpitala. 

Karolina Hofman 

Konie zginęły 
w płomieniach

Pożar wybuchł w piątek chwilę  
po godz. 21.00
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Niektórzy uważają, że prace remontowe 
i konserwatorskie pociągną za sobą wy-
sokie koszty. Widzieliby w tym miejscu 
nowoczesne centrum kultury.

\\\   Pieniędzy nie ma 
Kilka dni temu okazało się, że Mila-

nówek nie otrzyma dofinansowania na 
przeprowadzenie prac remontowych 
i konserwatorskich Teatru Letniego. Z 
treści ogłoszenia opublikowanego na 
stronie internetowej funduszeeuropej-
skie.gov.pl wynika, że prace miałyby 
kosztować 4 698 849,76 zł, a miasto 
starało się o dofinansowanie na kwotę 
999 858,89 zł. Zatem renowacja Teatru 
Letniego miałaby kosztować milanow-
ski budżet 3 698 990,87 zł.

\\\   Przyszłość Teatru Letniego
Radny Piotr Napłoszek napisał 

w mediach społecznościowych, że 
wpis budynku do rejestru zabytków 
jest poważnym błędem burmistrza i 
nie zmieniłoby tego nawet pozyska-
nie dofinansowania. Zdaniem samo-
rządowca decyzja o wpisaniu Tea-
tru Letniego do rejestru pozbawiła 

mieszkańców możliwości powstania 
nowej sali widowiskowej w centrum  
miasta.

– Milanówek od lat zmaga się z 
problemem remontu zabytkowych 
budynków stanowiących własność 
gminy ze względu na brak funduszy, a 
remont zabytkowego budynku zgodnie 

z zasadami sztuki konserwatorskiej jest 
znacząco droższy, aniżeli budynku nie 
posiadającego takiej ochrony – mówi 
Przeglądowi Regionalnemu Piotr Na-
płoszek.

Radny zwraca uwagę, że gmina po-
siadała zgodę na rozbiórkę budynku. 
– Brak pełnego finansowania zewnętrz-
nego dla odbudowy takiego budynku 
czyni jego odbudowę nierealną – pod-
kreśla samorządowiec.

Innego zdania jest Piotr Remiszew-
ski. – To nie przypadek, że obiekt został 
wpisany do rejestru zabytków, bo dzię-
ki temu możemy zdobyć zewnętrzne 
dofinansowanie, jak w przypadku wilii 
Waleria – tłumaczy w rozmowie z nami 
włodarz Milanówka. 

Burmistrz przekonuje, że miasto 
nie straciło możliwości ubiegania się o 
dofinansowanie ze środków unijnych.

– Radny Napłoszek był dotąd zwią-
zany ze Stowarzyszeniem „Razem dla 
Milanówka”, które blokuje większość 
prorozwojowych działań w mieście. 
Jednym z punktów w statucie tego 
stowarzyszenia jest punkt o ratowaniu 
dziedzictwa kulturalnego Milanówka. 
Dlatego dziwi mnie jego stanowisko 
odnośnie Teatru Letniego – mówi nam 
burmistrz Remiszewski.

Anna Gębalska-Berekets

W 2020 roku 
Mazowiecki 

Konserwator Zabytków 
wydał decyzję o 

wpisaniu budynku 
wraz z przylegającymi 
terenami do rejestru 

zabytków

dokończenie ze str. 1
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\\\ MICHAŁOWICE

Gmina Michałowice rozpoczęła 
koszenie trawników, łącznie  
jest to aż 40 hektarów.  
Na wniosek mieszkańców  
prace rozpoczynają się o 6.00,  
a kończą o 15.00.

W iosną wszystko budzi się do ży-
cia, a przed ogrodnikami wiele 

porządków i działań na rzecz piękne-
go wyglądu roślin. Dotyczy to również 
samorządów dbających o stan zieleni. 
Gmina Michałowice przystąpiła do dzia-
łania i rozpoczęła wiosenne koszenie. 
We wszystkich miejscowościach jest 40 
hektarów trawników. W ubiegłym roku 
wiosenne koszenie zajęło blisko cztery 

tygodnie. Proces jest czasochłonny, bo 
często są to wąskie kawałki przy chod-
nikach czy ulicach.

Koszenie jest potrzebne, ale zara-
zem problemowe. Chodzi o hałas kosia-
rek, dlatego gmina uwzględniła zdanie 

mieszkańców. – W umowie na koszenie 
jest zapis o prowadzeniu prac w dni ro-
bocze, tzn. z wyłączeniem sobót i nie-
dziel, kiedy mieszkańcy wypoczywają. 
Taki zapis wprowadziliśmy na Państwa 
wnioski. Koszenie rozpoczyna się u nas 
do tego po zakończeniu ciszy nocnej 
tzn. od 6.00, a kończy o 15.00 – tak, aby 
nawet w dniach koszenia ułatwić wy-
poczynek po godzinach pracy. Dalsze 
ograniczenie godzin pracy kosiarzy od 
np. 10.00 do 15.00 byłoby nierozsądne 
z powodów finansowych. Realny czas 
pracy pracowników to 5.00–15.00 – 
wyjaśnia wójt Michałowic Małgorzata 
Pachecka.

\\\   Będzie szybciej
Samorząd liczy, że tegoroczne ko-

szenie uda się zrealizować szybciej. – W 
tym roku zatrudniliśmy firmę, która ma 
więcej dobrych, efektywnych maszyn 

i większą liczbę pracowników. Czas 
potrzebny na jednorazowy pokos w 
gminie zmniejszy się o około 10 dni. To 
dużo. W ten sposób chcemy także znacz-
nie kontrolować ryzyko wysiewania się 
chwastów pomiędzy pokosami – wyjaś-
nia wójt Pachecka.

Jednocześnie samorząd prosi o 
wyrozumiałość mieszkańców. Często 
ranne koszenie może być denerwują-
ce, ale wszystko dzieje się dla dobra 
społeczności i estetyki terenu. – Dal-
sze ograniczenie godzin koszenia od 
10.00 do 15.00 jest po prostu niemoż-
liwe i nieuzasadnione – ani ekono-
micznie, ani sensem wykonywania tej 
pracy. Musimy wykorzystać możliwie 
czas w dni bezdeszczowe, by skosić 
nasze 40 hektarów – podkreśla wójt  
Michałowic. 

Artur Szpuda

40 hektarów koszenia

Samorząd liczy, że tegoroczne koszenie uda się zrealizować szybciej
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Koszenie jest 
potrzebne, ale zarazem 

problemowe. Chodzi  
o hałas kosiarek, dlatego 

gmina uwzględniła 
zdanie mieszkańców

\\\ PRUSZKÓW

Wracają bezpośrednie 
spotkania z prezydentem 
Pruszkowa Pawłem Makuchem. 
Mieszkańcy będą mogli 
porozmawiać o ważnych 
sprawach indywidualnych  
i dotyczących miasta.

P andemia koronawirusa zmieniła 
funkcjonowanie urzędów. Ogra-

niczono osobiste zgłaszanie się inte-
resantów do magistratów. W wielu 
przypadkach sprawy można było za-
łatwić po wcześniejszym umówieniu 
telefonicznym bądź drogą elektronicz-
ną. Obowiązał jednak ścisły reżim sani-
tarny. Urzędy apelowały o korzystanie z 
innych form komunikacji, niż tradycyjna 
– ePUAP, korespondencja mailowa czy 
formularze w postaci pytań do poszcze-
gólnych wydziałów. 

Sytuacja uległa zmianie, coraz wię-
cej osób jest zaszczepionych. Luzowane 
są obostrzenia. Prezydent Pruszkowa 
Paweł Makuch zaprasza na spotkania. 
– Wracam do bezpośrednich spotkań 
z wami. Jeżeli chcecie porozmawiać o 
waszych sprawach, sprawach naszego 
miasta zapraszam do kontaktu. Do zo-
baczenia. Będzie niezmiernie miło spot-
kać się z wami – powiedział prezydent 
Paweł Makuch.

Aby umówić się na spotkanie, nale-
ży wcześniej telefonicznie umówić ter-
min wizyty pod numerami tel. 22 735 
87 77 i 22 735 87 04.

\\\   Działa Punkt Obsługi  
Mieszkańców

Działalność wznowił Punkt Obsługi 
Mieszkańców w Przystanku Pruszków 
przy ul. Sienkiewicza 2. Jest czynny 
w poniedziałek (7.00-15.00), wtorek 
(8.00-16.00), czwartek (10.00-20.00)  
i piątek (10.00-16.00).

W POM można pobrać wnioski i 
formularze spraw prowadzonych przez 
urząd, zweryfikować kompletność skła-
danej dokumentacji, wyrobić Kartę Du-
żej Rodziny, Pruszkowską Kartę Miesz-
kańca, Ogólnopolską Kartę Seniora oraz 
kartę metropolitalną. 

Artur Szpuda

Wracają spotkania 
z prezydentem

Prezydent Paweł Makuch
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Zgodnie z art. 11f ust. 3 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach przygotowania 
i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (Dz. U. z 2020 r. poz. 1363) zawiadamiam, że dnia 
14.05.2021 r. została wydana decyzja nr 14/2021 o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej 
obejmującej budowę drogi gminnej pomiędzy ul. Mostową i ul. 3 Maja na działkach nr ew.: 199/10, 
205/17, 293/4, 199/4 (199/12, 199/13), 199/11 (199/14, 199/15, 199/16), 293/5 (293/6, 293/7), 200/6 
(200/10, 200/11), 173/30, 279/3 obr. 11 w Pruszkowie.
W odniesieniu do działek ulegających podziałowi – przed nawiasem podano numer działki przed 
podziałem, w nawiasie numery działek po podziale. Numery działek objętych liniami rozgraniczającymi 
teren (nowy przebieg drogi) zostały oznaczone pogrubioną czcionką.
Nieruchomości objęte linią rozgraniczającą inwestycji (pas drogowy): 
obręb 11 w Pruszkowie: działki nr ew.: 199/10, 205/17, 293/4, 199/12 (powstanie z podziału dz. nr ew. 
199/4), 199/15 (powstanie z podziału dz. nr ew. 199/11), 293/6 (powstanie z podziału dz. nr ew. 293/5), 
200/10 (powstanie z podziału dz. nr ew. 200/6).
Nieruchomości lub ich części, z których korzystanie będzie ograniczone:
obręb 11 w Pruszkowie: działki nr ew.: 173/30, 199/16 (powstanie z podziału dz. nr ew. 199/11), 205/17, 
279/3. 

Jednocześnie informuję o możliwości zapoznania się z decyzją w godzinach pracy urzędu: 
poniedziałek 8:00-18:00, wtorek ÷ piątek 8:00-16:00, w Wydziale Architektury Starostwa Powiatowego 
w Pruszkowie, ul. Drzymały 30, 05-800 Pruszków, stanowisko nr 8, sala WOM (parter, wejście A), po 
wcześniejszym telefonicznym umówieniu terminu wizyty, tel. 22 738 14 32.

OBWIESZCZENIE STAROSTY PRUSZKOWSKIEGO
o wydaniu decyzji o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej

 

Zgodnie z art. 10 § 1 i art. 61§ 4 Kodeksu postępowania administracyjnego (t.j. Dz.U. z 2021 r. poz. 
735), oraz art. 11d ust. 5 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. - o szczególnych zasadach przygotowania 
i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (Dz.U. z 2021 r. poz. 784 z dnia 30 marca 2021 r.) 
zawiadamiam o wszczęciu postępowania administracyjnego na wniosek zarządcy drogi – Burmistrza 
Grodziska Mazowieckiego reprezentowanego przez pana Krzysztofa Suligę w sprawie wydania decyzji 
o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej polegającej na: rozbudowie drogi publicznej gminnej 
ulicy T. Bairda w zakresie budowy ścieżki pieszo – rowerowej, ścieżki rowerowej, chodnika, zatok 
postojowych wraz z infrastrukturą towarzyszącą  w Grodzisku Mazowieckim
W projektowanym pasie drogowym inwestycja obejmuje nieruchomości1): 
obręb 32 działki nr ew.: 16/28 (16/32, 16/33), 16/29 (16/34, 16/35), 46 (46/1, 46/2), 17, 47/3
obręb 34 działki nr ew.: 36 (36/1, 36/2), 9/3 (9/5, 9/6), 9/4 (9/7, 9/8), 10/1 (10/4, 10/5), 37/3, 14, 23/1
1) W odniesieniu do działek ulegających podziałowi – przed nawiasem podano numer działki przed 
podziałem, a w nawiasie numer działki po podziale. Ponadto numery działek objętych liniami 
rozgraniczającymi teren (nowy przebieg drogi) zostały oznaczone pogrubioną czcionką.
W istniejącym pasie drogowym inwestycja obejmuje nieruchomości: 
obręb 32 działki nr ew.: 15/3, 16/10, 16/13, 16/16, 16/19, 16/18, 20/4
obręb 34 działki nr ew. 9/1, 18/1, 19/7, 20/7, 21/1, 34/3, 22/1, 24/1, 25/3, 26/2, 8/8
Nieruchomości z których korzystanie będzie ograniczone:
obręb 32 działki nr ew.: 18, 47/4, 47/1
obręb 34 działki nr ew.: 37/4, 16/3, 16/2, 31/1, 37/1, 31/9, 15
Pouczenie Jednocześnie informuję o możliwości zapoznania się z aktami sprawy oraz składania 
uwag i wniosków w przedmiotowej sprawie w siedzibie Starostwa Powiatu Grodziskiego, w Wydziale 
Architektoniczno-Budowlanym (Grodzisk Mazowiecki, ul. Kościuszki 30, budynek B), w terminie 14 dni 
od daty podania niniejszej informacji do publicznej wiadomości.

OBWIESZCZENIE STAROSTY GRODZISKIEGO
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Parking znajduje się w rejonie przystanku WKD i przystan-
ków brwinowskiej komunikacji miejskiej, dzięki czemu jest do-
godnym punktem przesiadkowym. Można tam zostawić pojazd,  
a następnie skorzystać z transportu zbiorowego. Takie rozwiązanie 
zapewnia wygodny dojazd do szkoły lub pracy. Wybór różnych 
sposobów przemieszczania się ma również pozytywny wpływ  
na środowisko.

Bezpłatny parking jest dostępny dla kierowców i rowerzystów. 
Auto można zaparkować na jednym z 69 dostępnych miejsc posto-
jowych, w tym dwóch dla osób z niepełnosprawnościami.  Dwie 
zadaszone wiaty i stojaki na 22 rowery służą miłośnikom dwóch 
kółek. Parking jest połączony zjazdem z ul. Natalińską oraz ciągiem 
pieszo-rowerowym. Aby ułatwić poruszanie się na terenie parkin-
gu, kierowcy mogą korzystać z drogi manewrowej zakończonej 
okrągłym placem manewrowym. W rejonie parkingu na wysoko-

ści drogi wojewódzkiej znajduje się przejście dla pieszych wraz  
z przejazdem dla rowerów. Parking jest czynny całą dobę, a jego 
teren w całości objęty jest monitoringiem wizyjnym, co zapewnia 
bezpieczeństwo jego użytkownikom.

Korzystanie z parkingu jest bardzo łatwe. Przy wjeździe  
na parking pobiera się bilet, który należy zachować i wykorzystać 
przy opuszczaniu parkingu. Szlaban przy wyjeździe otworzy się  
po zeskanowaniu biletu. Parking nie jest przeznaczony do parkowa-
nia przez długi okres – bezpłatny czas postoju wynosi 24 godziny. 

Gmina Brwinów otrzymała na budowę parkingu 723 120,98 zł 
unijnego wsparcia z Regionalnego Programu Operacyjnego  
WM 2014–2020 w ramach konkursu z Działania 4.3 „Redukcja 
emisji zanieczyszczeń powietrza”. Kwota dofinansowania stanowi  
80% kosztów kwalifikowalnych projektu. Całkowita kwota projektu  
to 1 197 856,16 zł.

Bezpiecznie i bezpłatnie – w taki sposób kierowcy mogą korzystać z parkingu „Parkuj i Jedź” 
w centrum Otrębus.

Można już zaszczepić się przeciwko COVID-19  
w Punkcie Szczepień Powszechnych w hali sportowej 
przy ul. Moczydłowskiego 2 w Brwinowie. 

Parkuj przy WKD Otrębusy

Punkt Szczepień 
Powszechnych
w Brwinowie 

URZĄD GMINY BRWINÓW ul. Grodziska 12, tel. 22 738 26 15, www.brwinow.pl

P R O M O C J A

Punkt prowadzi firma me-
dyczna VAXmed, która podjęła 
współpracę z gminą Brwinów 
– jej efektem jest stworzenie 
możliwości szczepienia przeciw-
ko COVID-19 dla kilkuset osób 
dziennie.

Pomieszczenia hali sporto-
wej przy ul. Moczydłowskiego 2 
zmieniły się w Powszechny Punkt 
Szczepień przeciwko COVID-19. 
Jak informuje VAXmed, pacjenci 
mogą otrzymać szczepionki firm 
Pfizer, Moderna oraz Johnson  
& Johnson.

Osoby, które zapiszą się na szczepienia w hali sportowej w Brwinowie, 
powinny przyjść do punktu w wyznaczonym terminie z wypełnioną ankietą. 
Ankieta jest też dostępna na stronie www.brwinow.pl.

Zapisy trwają poprzez:
– numery bezpośrednio  

do Punktu:  
570 570 065, 570 570 073  

i 22 308 88 99,
- infolinię 989  

i stronę www.pacjent.gov.pl.

\\\ JAKTORÓW

Jaktorowski magistrat wybrał 
wykonawcę, który podejmie 
się rozbudowy ulic Leśnej 
i Żytniej. Inwestycja będzie 
jednak droższa niż pierwotnie 
przewidywano.

U rząd Gminy w Jaktorowie otworzył 
oferty w przetargu na rozbudowę 

ulic Leśnej i Żytniej, stanowiących ciąg 
drogowy biegnący przez Sade Budy, 
Międzyborów, Stare Budy, Henryszew i 
Grądy. W postępowaniu przetargowym 
oferty złożyło 5 firm. Najniższa z pro-
pozycji opiewała na blisko 5,7 mln zł. 
Inwestycję zrealizuje MABAU. Gmina 
przeznaczyła na ten cel 5 mln zł. Po ot-

warciu ofert, urzędnicy zdecydowali, 
że dorzucą 700 tys. zł na wykonanie tej 
blisko 1,6-kilometrowej drogi.

Jaki będzie zakres prac? W zamó-
wieniu określono, że rozbudowa ma po-
legać na wykonaniu jezdni o szerokości 
5,5 metra oraz chodnika o szerokości 
dwóch metrów. Zgodnie ze specyfikacją, 
zamówienie obejmuje także wykonanie 
odwodnienia, przebudowę istniejącej 
sieci wodociągowej, kanalizacji. Ma 

się pojawić również nowe oświetlenie 
uliczne. Rozbudowane zostaną skrzy-
żowania z drogami poprzecznymi oraz 
przepusty pod drogą. Wykonawca bę-
dzie miał 180 dni od podpisania umowy 
na realizację inwestycji.

Anna Gębalska-Berekets

Żytnia i Leśna 
do rozbudowy \\\ NADARZYN

Poznaliśmy wykonawcę boiska 
i toru wrotkarskiego w Starej 
Wsi. Inwestycja ma ruszyć już 
niebawem. Wcześniej mają być 
gotowe pumptracki w Ruścu. 

N adarzyński magistrat rozstrzygnął 
niedawno dwa przetargi na budo-

wę infrastruktury sportowej na terenie 
gminy. Pierwszy z nich obejmuje prze-
budowę i rewitalizację terenów wokół 

orlika w Ruścu. W ramach inwestycji 
mają tu powstać dwa tory rowerowe 
typu pumptrack: duży, przeznaczony 
dla bardziej doświadczonych użytkow-
ników i mniejszy – dla początkujących. 
Obok ma też powstać niewielki parking. 
Całość zostanie oświetlona, dodatkowe 
latarnie staną także przy placu zabaw, 
na którym wymieniona zostanie rów-
nież nawierzchnia. Na całym obszarze 
pojawi się też monitoring. 

W przetargu zgłosiły się dwie firmy: 
PNP Development z Paroli i BT Project 
z Poznania. Urząd zakładał na realiza-

cję inwestycji budżet w wysokości pół 
miliona złotych i w tej kwocie mieści 
się propozycja pierwszego z oferentów. 
Wkrótce powinno więc dojść do podpi-
sania umowy. 

Rewitalizację przeszedł już wspo-
mniany wyżej plac zabaw, na którym 
pojawiła się nowa trawiasta nawierzch-
nia. Władze gminy apelują, by przez 
najbliższe trzy tygodnie nie korzystać 
jeszcze z placu. Trawa potrzebuje bo-
wiem nieco czasu, by wykiełkować i się 
ukorzenić. 

W Starej Wsi z kolei powstanie no-
wy kompleks sportowy. W jego skład 
będzie wchodzić wielofunkcyjne boisko 
o wymiarach 20x40 m, o nawierzchni 
poliuretanowej, wraz z wyposażeniem 

oraz oświetleniem. Obok powstanie tor 
wrotkarski o szerokości 5 metrów. Po-
nadto projekt przewiduje tu niewielki 
budynek gospodarczo-socjalny, altanę 
rekreacyjną, miejsce na ognisko oraz 
stojaki na rowery. Całość ma zostać 
oświetlona i objęta monitoringiem, wy-
konawca ma również zapewnić przyłą-
cze wodociągowe i zbiornik na ścieki. 

Budową kompleksu w Starej Wsi 
zajmie się firma Rutkowski z Prusz-
kowa, która w przetargu zaoferowała 
kwotę 939 tys. zł. Na realizację zadania 
wykonawca będzie miał 6 miesięcy od 
momentu podpisania umowy. Nowe 
boisko powinno zatem zostać oddane 
do użytku jeszcze w tym roku. 

Karolina Hofman 

Wrotki i rowery

Tor wrotkarski ma powstać jeszcze w tym roku 

Władze gminy apelują, 
by przez najbliższe trzy 
tygodnie nie korzystać 

jeszcze z placu
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Zgodnie z art. 11d ust. 5 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach przygotowania 
i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (Dz. U. z 2020 r. poz. 1363) zawiadamiam, że zostało 
wszczęte postępowanie administracyjne na wniosek Wójta Gminy Raszyn w sprawie wydania decyzji 
o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej dotyczącej budowy drogi gminnej dojazdowej  
ul. Olszynkowej od ul. Olszynowej w Podolszynie Nowym, gmina Raszyn.
Inwestycja obejmuje następujące działki: Nieruchomości objęte linią rozgraniczającą inwestycji 
(pas drogowy): 
obręb 0011, miejscowość Podolszyn Nowy: działki nr ew.: 5/8 (5/14, 5/15), 6 (6/1, 6/2).
W odniesieniu do działek ulegających podziałowi – przed nawiasem podano numer działki przed 
podziałem, w nawiasie numery działek po podziale, numery działek objętych liniami rozgraniczającymi 
teren (nowy przebieg drogi) zostały oznaczone pogrubioną czcionką.
Nieruchomości lub ich części, z których korzystanie będzie ograniczone: 
obręb 0011, miejscowość Podolszyn Nowy: działki nr ew.: 76/4.

Jednocześnie informuję o możliwości zapoznania się z aktami sprawy w godzinach pracy urzędu 
po wcześniejszym umówieniu telefonicznym: poniedziałek 8:00-18:00, wtorek i czwartek 8:00-16:00, 
piątek 8:00-14:00 (środa – dzień uzgodnień międzywydziałowych), w Wydziale Architektury Starostwa 
Powiatowego w Pruszkowie; ul. Drzymały 30, 05-800 Pruszków, sala WOM, parter, tel.: 22 738-14-77. 

OBWIESZCZENIE STAROSTY PRUSZKOWSKIEGO
o wszczęciu postępowania w sprawie wydania decyzji o zezwoleniu  

na realizację inwestycji drogowej

DAM PRACĘ 
Pracownik produkcji do obsługi obrabia-
rek konwencjonalnych, umowa o pracę 
516 894 681

Studenta Architektury 502222555 
Firma poszukuje osoby do sprzątania 
hali produkcyjnej i magazynowej. Praca  
w systemie zmianowym po 12 godz., peł-
ny etat, umowa o pracę. Praca w Solcu k. 
Szymanowa, dojazd z Warki, Góry Kalwarii 
i Wilanowa zapewniony. Zadzwoń na nr 
501 631 374
Firma poszukuje osoby do sprzątania 
biura w godz. 14-22. Pełny etat, umowa 
o pracę. Praca w Solcu k. Szymanowa. 
Zadzwoń na nr 501 631 374
Firma ogrodnicza zatrudni doświadczo-
nych ogrodników do zakładania ogrodów 
oraz pielęgnacji Tel. 789 452 358 
Do ocieplenia domu (styropian)  
2-3 osoby prywatnie. 535467856
ZATRUDNIĘ MECHANIKA WYSOKIE  
WYNAGRODZENIE TEL. 698123781 

Browar Jabłonowo zatrudni  
operatorów maszyn (mężczyźni  

i kobiety), wózkowych  
tel 604530316, zj@jablonowo.pl 

Zatrudnię pracowników do rozbioru 
drobiu, tel. 606 259 458, 604 735 489 
Magazynier/ magazynierka Piaseczno, 
tel. 603 202 133
aaa PRACA W OCHRONIE TARCZYN/JEZIO-
RZANY. Poszukujemy osób z orzeczeniem 
o niepełnosprawności (warunek koniecz-
ny) do pracy przy ochronie małej budowy 
w Tarczynie/Jeziorzany. Nie wymagamy 
doświadczenia. TEL. 736-852-084 

Zatrudnię pracowników do produkcji 
kebabów (składacz, streczowacz),  

tel. 606 259 458 
Kierowca na samochód ciężarowy  
Piaseczno, tel. 603 202 133              
PRACA Przedstawiciel handlowy  
ds. fotowoltaiki- gotowość do założenia 
działalności gospodarczej  
el. 791 697 558

USŁUGI  
Sprzedaż i montaż okien i drzwi wew.  
i zew. Rolety zew., wew. żaluzje, plisy, 
moskitiery. Parapety wew. i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223    
AUTOMATYKA, napędy do bram  
- przesuwnych, garażowych,  
dwuskrzydłowych. Sprzedaż, montaż  
i serwis, tel. 790 331 339 
BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE, REMONTY 
od A do Z. TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel. 502 093 588, 22 756 57 63
Ogrodzenia, panele ogrodzeniowe, siatka 
+ montaż producent tel. 503 572 046 
Docieplanie poddaszy pianą, wylewki  
tel. 607 378 288
Koszenie, niwelacja terenu, wycinka 
drzew wraz z wywozem tel. 505 591 721
USŁUGI KOMINIARSKIE PEŁNY ZAKRES 
TEL. 781 495 997
ALARMY, KAMERY, DOMOFONY  
600 421 203
Docieplanie Budynków 795 96 96 96 
Wywozimy graty z chaty tel. 505 591 721 

Tynki gipsowe i tradycyjne 604415352 
Kominiarz tel. 500 214 632 
Elektryk tel. 666 890 886 
Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana  
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223, 601 623 480  
Meble na wymiar, kuchnie, 608027564
Przeprowadzki tel. 505 591 721
STUDNIE GŁĘBINOWE TEL 504-01-02-01 
Docieplanie budynków, solidne  
doświadczone ekipy tel. 602-482-572 
Mycie i malowanie elewacji 
tel. 505 591 721
Docieplanie budynków tel: 507768230
Tynki maszynowe 533125444
Anteny TV, TV SAT. Konfiguracja i naprawa 
sprzętu RTV. Zadzwoń 501 700 315
WYCINKA DRZEW, USŁUGI  
PODNOŚNIKIEM KOSZOWYM,  
USŁUGI MINIKOPARKĄ  
TEL: 537 537 450, 537 537 650 
Malowanie, glazurnictwo, tanio, szybko  
i solidnie tel. 669 945 460
Remonty, złota rączka, Tel. 609 009 213  
Oczyszczanie działek, ogrodnicze, wywóz 
gałęzi 519 874 891
KUCHNIE,SZAFY,GARDEROBY,PANELE, 
MEBLE NA WYMIAR,TEL.723 533 233 
Tłumaczenia tel. 607 685 074,  
22 711 64 26
Sprzątanie biur, domów, mieszkań 
571241514 

Dachy Naprawa Krycie,  
tel. 511 928 895  

Remonty, budowlane, ogrodzenia, 
 tel. 513 137 581
Ocieplanie budynków, tel. 507 768 230
Naprawa pralek, tel. 602 322 951
Malowanie, hydraulika, remonty,  
tel. 501 050 907
Cyklinowanie, tel. 510 128 912
Remonty, malowanie, tel. 510 128 912
Dachy - pokrycia, naprawy,  
tel. 502 473 605
Dachy papą termozgrzewalną, obróbki, 
tel. 502 473 605
Docieplanie budynków, szybko, tanio, 
solidnie, tel. 502 053 214
Renowacja mebli, tel. 510 266 143
Dekarskie, remonty dachów, rynny,  
obróbki blacharskie, tel. 739 437 787   

SPRZEDAM  
Tuje żywopłotowe Gołków 501 679 121
Kabinową łódź żaglową typu Pegaz 600, 
kompletne wyposażenie, silnik Johnson 
5kM z dwuosiową przyczepą  
tel. 607 333 678
Sosna opałowa, tel. 791 394 791   

KUPIĘ  
Kupię mieszkanie! Prywatnie,  
za gotówkę, może być do remontu  
lub zadłużone Tel: 796 424 504 
Spółkę każdą kupię/przejmę   
720 90 80 80

A skup aut tel.792118666
Kupię stary motor. Sprawny lub zepsuty. 
Zadzwoń, dobrze zapłacę. Tel 578 895 990 
Kupię ciągniki rolnicze. Stare motocykle 
i samochody wsk, mz, simson fiat 125p 
itp tel 721-029-688  
Kupię kasety magnetofonowe i czarne 
płyty muzyczne Tel. 501 781 933 
Antyczne meble, obrazy, srebra, platery, 
odznaczenia, szable, książki, pocztówki, 
504 017 418 

AUTO-MOTO KUPIĘ

Skup aut za gotówkę szybki dojazd  
i wycena tel. 533 525 533
Skup aut na kasację 508206738
Skup kamperów, przyczep  
kempingowych 505 530 300
Skup Aut, wszystkie marki. Gotówka  
od ręki. tel. 510 210 692 
Skup aut tel. 515 018 430
Skup aut 2010-2021r. 505 530 300
Skup aut tel. 793 304 091

AUTO-MOTO SPRZEDAM

Peugeot 301 tel. 504 333 390
NIERUCHOMOŚCI KUPIĘ

Kupię mieszkanie lub dom. Może być  
do remontu lub zadłużone. Zakup  

za gotówkę Tel. 518 775 360, Marcin 
Kupię las, okolice Prażmowa,  
tel. 602 770 361

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM

Dom murowany ok. 60m2, 1/2 parter, 
1/2 piętro, na działce 45m2. Własność, 
w Pruszkowie, do remontu, blisko  
dworca PKP Tel. 505 135 663
Działki rekreacyjno-budowlane,  
Prażmów, tel. 602 770 361
Dom 45 m2 na działce 250 m2, wszystkie 
media, Grójec, tel. 692 349 218   

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM

PESEL, Meld, Umowa - 720 90 80 80 
Jed. 480 Para 300/Os + Licz 885828884                

NAUKA 
Matematyka, 664 438 144

ZDROWIE 
Psychoterapia, konsultacje - 660 565 007, 
www.psychoterapiagorakalwaria.pl
Naprawa protez, Piaseczno,  
ul. Pelikanów 4a lok. 17 tel. 502 031 221
Dom Opieki „Róża” 604424729

MATRYMONIALNE  
Partnerkę 50, niepalącą 692 915 250
Biuro Carina zaprasza samotnych. 
Tel-42 687 08 10
Poznam Kobietę 55+, 573350508

ZWIERZĘTA  
Oddam 5 kotków i kocicę. Grodzisk Maz. 
Tel. 796 306 601

FINANSE  
Skuteczna pomoc w oddłużaniu  
kredytów pozabankowych i bankowych. 
690-016-555
Kredyty tel. 513 654 277

\\\  OGŁOSZENIA DROBNE
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\\\ PIASTÓW

MUKS Pivot Piastów to 
wyjątkowy klub na sportowej 
mapie Piastowa, który dba  
o rozwój i formowanie 
młodzieży. – Na przestrzeni 
tych lat wychowaliśmy 
150 młodych koszykarzy 
i koszykarek – mówi nam 
Jarosław Kurdziel, założyciel  
i trener zespołu.

\\\ MUKS Pivot to historia piastow-
skiego sportu. Klub działa ponad 20 
lat i zaszczepia w młodzieży pasję do 
aktywności. Jak Pan jako założyciel 
patrzy na klub?
Klub działa już 24 lata, Międzyszkol-
ny Uczniowski Klub Sportowy Pivot 
założyłem w 1997 roku przy pomocy 
koleżanki-trenerki i grupki rodziców 
z już istniejących od dwóch lat zespo-
łów dziewcząt i chłopców z rocznika 
85. Był to dopiero drugi UKS w powie-
cie pruszkowskim. Formalizował on 
od strony organizacyjnej działalność 
kolejnych grup treningowych w koszy-
kówce młodzieżowej. Pierwsze grupy 
zacząłem prowadzić jeszcze w 1988 
roku najpierw przy Szkole Podstawo-
wej nr 3 a od 1990 roku w Szkole Pod-
stawowej nr 5, gdzie do dzisiaj klub ma 
swoją siedzibę. Czyli pierwsi piastow-
scy koszykarze zaczynający jako dzie-
sięciolatki – przekroczyli już 44 lata...  
a „Pivociaki” 36.

Ale Pivot to nie tylko koszykówka. 
To też unihokej w rywalizacji między-
szkolnej. z sukcesami nie tylko powiato-
wymi, ale i na Mazowszu Zachodnim. W 
naszej historii zapisały się też popularne 
obozy wodno-skautingowe z elemen-
tami survivalu, w których wielokrotnie 
brały udział dzieci „spektakularnych” 
rodziców na czele z córką ambasadora 
Australii. Organizowaliśmy też sporto-
wą część Dni Piastowa z tradycyjnym 
turniejem koszykówki ulicznej „Piast-
ball”. W czasie bumu na koszykówkę 
brało w nim udział ponad 60 trzyoso-
bowych zespołów w kilku kategoriach 
wiekowych.
\\\ Jak zmienił się przez lata klub? 
Jakie sukcesy sportowe macie na 
swoim koncie?
Zmiany formalne były dwie. Pierwsza 
to dodanie po kilku latach słowa Mię-
dzyszkolny – jako pierwszego członu 
Uczniowskiego Klubu Sportowego, gdy 
szkoleniem obejmowaliśmy wszystkie 
piastowskie szkoły, a druga w 2004 ro-
ku, kiedy staliśmy się Organizacją Po-
żytku Publicznego, co dało możliwość 
pozyskiwania 1% z PIT.

Najważniejsze sukcesy to: w sumie 
10 tytułów Mistrza Mazowsza z 4 ze-
społami z roczników: ’92 dziewcząt oraz 
’85, ’00 i ’07 chłopców. Poza tym kilka-
naście drugich i trzecich miejsc w tych 
rozgrywkach z jeszcze kilkoma innymi 
rocznikami. Były też liczne wygrane 
turnieje ogólnopolskie i międzynaro-
dowe oraz spektakularne starty w tur-
niejach o Puchar Narodów, dwukrotnie 
w Brukseli pod patronatem Unii Euro-
pejskiej, w Wiedniu czy na Litwie i Sło-
wacji. Możliwość gry z przeciwnikami 
z połowy Europy zarówno wschodniej 
i zachodniej, jak i południowej. A wy-

różniony pojedynczy mecz, który jest 
wielkim naszym sukcesem z chłopcami 
2007, to zwycięstwo ze znaną marką 
koszykarską w Europie, czyli Partiza-
nem Belgrad!
\\\ Stawiacie na pracę z dziećmi 
i młodzieżą. Ile roczników prowadzi 
klub?
Przede wszystkim na pracę z młodzie-
żą, bo to jest w nazwie klubu. Obecnie 
trenuje u nas młodzież z roczników 
2007-2010. 
\\\ Co jest najważniejsze w pracy z 
dziećmi i młodzieżą?
Wychowanie poprzez sport, czyli wdra-
żanie do wielu przydatnych w życiu 
cech charakteru oraz umiejętności, czyli 
pracowitość, systematyczność, sumien-
ność, odporność na stres, umiejętność 
współpracy i rywalizacji w duchu fair 
play a także umiejętność wygrywania i 
radzenia sobie z przegraną. By nie stała 
sie porażką.
\\\ Wiadomo, że zwycięstwo cieszy, 
a porażka smuci. Sport to ciągła ry-
walizacja i doskonalenie się. Macie 
presję na wynik?
Dziękuję za możliwość rozwinięcia po-
przedniej odpowiedzi. Otóż właśnie, 
rywalizacja jest kwintesencją sportu, 
takim pokojowym zaspokajaniem ata-
wistycznej potrzeby wojowania. I tak 
należy patrzeć na sport wyczynowy w 
odróżnieniu od sportu rekreacyjnego. 
A ten pierwszy zaczyna się w zasadzie 
już od drugiego, trzeciego roku trenin-
gów, albowiem od tego momentu nasi 
młodzi koszykarze zaczynają starty w 
zawodach wymagających już licencji 
sportowych. Presja na wynik oczywi-
ście, że się zdarza – szczególnie jak się 
zaczyna osiągać sukcesy dzięki mozol-
nej pracy treningowej i naturalnym jest 
utrzymanie prestiżu w środowisku ko-

szykarskim. Jednak wynik nie jest celem 
samym w sobie, tylko konsekwencją 
naszej systematycznej i przemyślanej 
pracy szkoleniowej oraz zaangażowania 
zawodników i trenerów, a także rodzi-
ców (w trójkącie relacji), któremu owy 
wynik sprzyja jako najlepszy motywa-
tor do dalszej pracy. „Bez pracy nie ma 
kołaczy” – chciałoby się rzec. Oczywi-
ście często zdarza się, że kontestuje 
się wynik jako główny cel szkolenia 
młodzieży. Jednak mam pragmatyczny 
do tego stosunek jako elementu owego 
wychowania do przyszłości. Bowiem 
czyż nie jest tak, że w firmach, wynik 
jest istotą ich działalności? Młody czło-
wiek jak przegra to jego obniżone sa-
mopoczucie będzie chwilowe bez więk-

szych konsekwencji takich jak w życiu 
dorosłym. Ważne by przegrana nie 
przerodziła się w porażkę i nie była tak 
traktowana przez trenerów i rodziców, 
a była tylko mobilizacją do wszelakiej  
poprawy. 
\\\ Jakie są dalsze losy waszych wy-
chowanków? Jako klub pracujący z 
młodzieżą zapewne jesteście obser-
wowani przez znane kluby.
Otóż to, im lepsze mamy owe wyniki. 
tym pilniej i szerzej jesteśmy obserwo-
wani. Na przestrzeni tych lat wychowa-

liśmy 150 młodych koszykarzy i koszy-
karek spośród 300 zaczynających tre-
ningi w naszym klubie. Około trzydzie-
stu było członkami kadry Mazowsza, 
kilkoro kadry Polski. Szczególnie należy 
wyróżnić wielokrotną reprezentantkę 
Polski i drużyn Euroligowych Magdale-
nę Zietarę (rocznik 1992) oraz Przemy-
sława Gołka (rocznik 2000) – uczestni-
ka znanego campu Jordana jako jednego 
z dwunastu najbardziej uzdolnionych 
czternastolatków Europy. Dobre szkole-
nie jednak powoduje, że kuszeni zawod-
nicy w końcu zmieniają klub na większy 
z zapleczem ligowym co powoduje w 
pewnym momencie rozwiązanie da-
nego zespołu i powołanie od podstaw  
następnych 
\\\ Jak funkcjonuje klub pod wzglę-
dem organizacyjnym?
Jak to w stowarzyszeniu – co cztery lata 
spośród trenerów i chętnych rodziców 
wybierany jest pięcioosobowy zarząd 
działający społecznie i zatrudniający 
trenerów mających sporą autonomię w 
swojej pracy szkoleniowej.

\\\ Możecie liczyć na wsparcie samo-
rządu?
Tak oczywiście, chociaż jak to zwykle 
bywa – środki są niewystarczające by 
tworzyć więcej niż cztery drużyny jed-
nocześnie. 
\\\ Jakie cele stawia przed sobą Pivot 
na najbliższe lata?
Pytanie skierowanie bardziej do obec-
nego prezesa – Pawła Stolarczyka, któ-
remu powierzyłem prowadzenie klubu 
kilka lat temu, skupiając się na pracy z 
rocznikiem chłopców 2007. Z wstęp-
nych ustaleń – za dwa lata zaczniemy 
ponownie pracę z rocznikami dziewcząt 
i nowymi chłopców. 
\\\ Okres pandemii był dla wszyst-
kich ciężki, również dla sportowców. 
Jak w tym czasie wyglądały wasze 
treningi?
Poza miesiącem przerwy wiosną ubie-
głego roku, treningi przebiegały bez 
większych zakłóceń z racji posiadanych 
przez młodych zawodników licencji 
związkowych. 

Artur Szpuda

150 młodych koszykarzy i koszykarek

Pivot ma bogatą historię
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Międzyszkolny 
Uczniowski Klub 
Sportowy Pivot 

założyłem w 1997 roku 
przy pomocy  

koleżanki-trenerki  
i grupki rodziców


